
 

  
Pararatsastuskomitean kokous 01/2025     
MUISTIO 
  
Aika: 28.1.2025 klo 18.30-20 
Paikka: Teams 
 
 
Paikalla:  Tanja ”Ressu” Sellman-Rauhamäki, pj 
  Maritta Enqvist 
  Mia Honkavuori 
  Leena Niemistö 
  Riikka Saastamoinen 

SRL hallitus: Osmo Metsälä 
SRL toimisto: Salli Saarela  
 

Poissa: 
HUJO: Tanja Takkula 

 
     
 Käsiteltävät asiat  
  
1. Kokouksen avaus  

• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.05 ja kutsui sihteeriksi Sallin. 
  
2. Edellisen 9/24 pöytäkirjan hyväksyminen  

• Komitea hyväksyi edellisen pöytäkirjan. 
  
 3. Eri osa-alueiden jakaminen komitean jäsenten kesken 
Komitea jakoi vastuut alla olevan mukaisesti. Töitä jaetaan tarpeen mukaan ja 
tapahtumat yms. hoidetaan yhdessä. 

• Varapuheenjohtaja: Riikka Saastamoinen 
• SO-toiminta: Maritta Enqvist 
• Kirjalliset työt (toke jne.): Leena Niemistö 
• Järjestöyhteistyö: Riikka Saastamoinen 
• Aluetoiminta, seura-ja aluekilpailut: Ressu Sellman, Mia Honkavuori ja 

Riikka Saastamoinen 



 

• Kansalliset ja kv-kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat: urheilun edustaja, 
käsitelty kohdassa 12. Muut asiat 

• Tuomaritoiminta- ja koulutus: Osmo Metsälä 
• Viestintä: Ressu Sellman ja Riikka Saastamoinen 
• Pienlajit: Mia Honkavuori 

 
4. Koulutusasiat  

• Pararatsastuksen avustajakoulutus järjestetään Jyväskylässä 28.2.-2.3. 
Koulutus julkaistu tapahtumakalenteriin ja ilmoittautuminen avattu. 
komitea on päättänyt tukea koulutusta kouluttajapalkkioiden verran 
(1000 €). Komitea päätti myös tukea kouluttajille kertyviä matkakuluja 
kyseiseen koulutukseen. 

• Komitea päätti koulutusvastaavasta. Riikka Pyykkö on ilmoittanut 
olevansa käytettävissä ja komitea päätti nimetä Riikan 
koulutusvastaavaksi komitean ulkopuolisena jäsenenä. Hänet kutsutaan 
komitean kokouksiin tarvittaessa. Komitea jatkaa ohjaaja- ja 
avustajakurssien organisointia itse, toimihenkilökoulutukset ja muut 
paratoiminnan koulutukset ovat Riikalla. 

   
5.  Special Olympics- toiminta 

• SO-mestaruudet Harjussa 20.-21.9.25   
• Lainahevoskilpailut Kylämäessä 23.8. 
• Salli kertoi terveiset Paralympiakomitean joulukuussa järjestämästä 

Special Olympics -tutuksi tilaisuudesta. Tilaisuudessa käytiin läpi 
Special Olympics -organisaatiota, sekä kansainvälisen SO-toiminnan Eu-
hankkeita ja kehittämistyötä. 

 
6. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut  

• Korpilahden Ratsastajien koottavasta ja liikuteltavasta rampista tulossa 
liiton sivuille video ja rakennusohjeet. Tarkoitus saada markkinoitua 
muuallekin. 

• Keskusteltiin SRLn rampista. SRL:n ramppi on tällä hetkellä Hyvinkäällä 
Hallahuhdan varastossa ja valmis vuokrattavaksi. Ohjeiden laatiminen ja 
tiedotus vuokrauskäytännöistä työn alla toimistolla. 

• Parakomitea haluaa muistuttaa kilpailukutsuntarkastajaa varmistamaan 
seurakilpailukutsujen osalta, että kutsussa on maininta “avoin sekä 
luokitetuille, että luokittamattomille” ratsastajille. Seurakilpailut toimivat 



 

matalan kynnyksen houkuttimena henkilöille, jotka esimerkiksi harkitsevat 
luokituksen hankkimista ja/tai haluavat kerätä kilpailukokemusta. Komitea 
keskusteli asian lisäämisestä myös sääntöihin (käsitelty kohdassa 10. 
sääntöasiat). 

• Para-aluevastaavien yhteinen Teams-kokous 18.2.2025, jonka Ressu 
kutsuu ensimmäisen kerran koolle. Jatkossa aluevastaavat sopivat 
tapaamiset itsenäisesti keskenään. 

• Osmo Metsälä julkaisee jatkossakin kaikki parakouluratsastuksen 
kilpailukutsut Kipaan (myös kansalliset). 

• Aluemestaruuksista keskusteltu aluepäivillä. Keski-Suomen kilpailut jo 
sovittu Suojakalliolle. Keskustelu kilpailupaikoista ja mestaruuksien 
yhdistämisestä jatkuu edelleen aluetapaamisissa. 

• Aluevalmennuksista keskusteltu Tanja Takkulan kanssa. Tanja ja Janne 
Bergh luvanneet olla valmentajien tukena, mikäli heillä on pararatsastajia 
alueellaan. 

  
 7. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat  

• Kansallisissa kilpailuissa mukana myös aluetason luokkia. 
• SM-kilpailujen järjestämisestä käydään vielä keskusteluja mahdollisen 

kilpailujärjestäjän kanssa.  
   
8. Tuomaritoiminta ja -koulutus 

• Komitea keskusteli parakoulutuomarikoulutuksesta. Todettiin, että 
edellisen koulutuksen käyneillä on vielä kesken koearvostelut, sillä 
kilpailuja ei ole ollut paljon. Keskustelun pohjalta komitea ei katso 
tarpeelliseksi vielä järjestää uutta koulutusta. 

• Komitea päätti ehdottaa hallitukselle, että parakoulutuomareiden 
lisenssejä jatketaan vuodella eteenpäin (3/2026 asti). 

 
9. Muut lajit (Askellaji, vikellys, valjakko jne.)  

• WE alkamassa Tavelassa noin tammikuun puolivälissä. Marika Ylitolva 
pitää komiteaa ajantasalla. 

• Askellajiratsastuksessa on sääntöasiat käsittelyssä FEIF:n kanssa. 
   

10.  Sääntöasiat  
• Tiedossa olevista FEI:n muutoksista todettiin, etteivät ne aiheuta 

muutoksia kansallisiin sääntöihin.  



 

• Komitea keskusteli kvaalitulosten poistamisesta. Koulusäännöistä on 
poistettu kvaalit (pl. SM-kilpailut), joten komitea päätti ehdottaa 
hallitukselle, että ne poistetaan myös parakouluratsastussäännöistä, jotta 
kvaalisäännöt olisivat yhdenmukaiset. Sääntömuutosehdotukseen 
päätettiin lisätä maininta osallistua parakouluratsastuksen 
seurakilpailuihin ilman luokittelua.  

• Osmo lisää yllä olevat muutosehdotukset sääntöpohjaan ja vie 
seuraavaan hallituksen kokoukseen ehdotuksen vuoden 2025 
parakouluratsastussäännöistä. 
  

11. Luokitteluasiat  
• Komitea totesi, että luokittelusäännöstö on päivittynyt vuodelle 2025, 

josta keskusteltu luokittelijoiden kanssa ja asia on heidän hallussaan. 
• Komitea keskusteli luokittelutilaisuuden kehittämistarpeista ja hinnan 

muodostumisesta. Keskustelu jatkuu edelleen ja tarve ottaa myös 
luokittelijat mukaan keskusteluun. 

• Komitea pohtii ohjeen laatimista luokitelluille ratsastajille, joka selventäisi 
etenemistä kilpailemisessa. Pohjana toimii nykyinen Pararatsastajan 
polku, jota päivitettäisiin ja muokattaisiin muillekin lajeille sopivaksi. 

  
12. Materiaalit   

• Video Korpilahden liikuteltavasta rampista tulossa. 
• Komitea tekee Instagramiin reels näkövammaisista ratsastajista, sillä 

edelliset kuulovammaisista jaetut olivat suosittuja. 
 

13. Muut asiat  
• Ressu kertoi kuulumisia aluepäiviltä, jossa oli komitean 

edustajana. Tiedonjako ja ajatusten vaihtaminen tulivat 
tarpeeseen ja sitä kaivataan selkeästi lisää. 

• Komitea on pyytänyt Osmo Metsälää sääntövaliokunnan 
edustajaksi, johon hän suostui. Ehdotus viedään hallitukselle. 

• Hallitus on aiemmin toivonut, että parakomiteaa 
täydennettäisiin urheilijaedustajalla (henkilö, jolla kv-
/kansallista kilpailukokemusta. Komitea kysyi Johanna 
Lindbladia, joka halukas tulemaan mukaan. Komitea ehdottaa 
hallitukselle Johannaa lisättäväksi komitean kokoonpanoon. 



 

• Hevoset-Messut Tampereella 12.-13.4.2025. Komitea päätti, ettei järjestä 
tapaamisia messuilla tänä vuonna, vaan keskittyy ständillä olemiseen. 
Komitea jatkaa messusuunnittelua ja Salli selvittää liiton ständin 
käyttömahdollisuudet komitean hyödynnettäväksi. 

• Liikuntamaa Tampereella 6.-8.11.2025. Järjestäjälle on alustavasti 
ilmoitettu, että liitto on mukana näytteilleasettajana. Komitea jatkaa 
suunnittelua ja Salli ilmoittaa järjestäjälle alustavat tilatarpeet.  

 
14. Seuraava kokous 

•  20.2.2025 klo 19.   
  

15. Kokouksen päättäminen 
• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.44. 

   


